



成都东软学院
Chengdu Neusoft University



lyit

成都东软学院 与
莱特肯尼理工学院

Chengdu Neusoft University &
Letterkenny Institute of Technology

财务管理/会计学专业
中国-爱尔兰双学位课程

Financial Management / Accounting
Chinese-Irish Dual Degree Programme

项目概况
Project Overview

2020 秋季开始实施

商务管理系

Department of Business Management

关于 LYIT

我校与 LYIT 的合作

爱尔兰莱特肯尼理工学院

Letterkenny Institute of Technology

莱特肯尼理工学院位于爱尔兰西北部的莱特肯尼，建立于 1971 年，是服务于多尼格尔郡和爱尔兰西北部的高等教育机构，也是爱尔兰的一所大型理工学院。莱特肯尼理工学院提供高级证书，普通学士学位和荣誉学士学位课程。另外，还开设硕士研究学位。

- 2016.09 张院长访爱，签署计算机应用专业 (Applied Computing) 合作协议
- 2016.10 LYIT 副校长 Bonar 一行访华
- 2017.03 LYIT 校长 Hannigan 一行访华，第一批爱尔兰交换生来到我校
- 2017.09 莱特肯尼政府官员访华，与都江堰结成友好城市
- 2018.01 LYIT 副校长 Bennett 一行访华，签署数字艺术系合作协议
- 2018.03 LYIT 与成都东软学院正式签署联合办学合作协议
- 2019.04 都江堰市委副书记、市长何维楷一行访爱，参加两校双创教育交流
- 2019.12 LYIT 将再次访华，与商务管理系进行合作办学协议洽谈

莱特肯尼理工学院 商学荣誉学士会计学专业

LYIT - Bachelor of Business (Hons) in Accounting

所属系部: Department of Business Studies

专业名称: Accounting (3 年制荣誉学位课程)

商学荣誉学士会计学专业

爱尔兰国家学历等级: 第 8 级

学制: 3 年

录取人数: 50

毕业生就业方向:

- 认证会计师 (ICA, ACCA, CPA, CIMA)
- 税务业、银行业、金融服务业

专业特色: 在 LYIT 修读会计学专业, 可获得爱尔兰专业会计机构考试的大量豁免, 包括 ICA、ACCA、CPA 和 CIMA。具体豁免的考试科目, 决定于各专业机构的年度审查, 以及学生是否通过特定模块的学习。毕业生可选择升读 LYIT 的会计学硕士, 并可获得更多的专业考试豁免。本专业也适合于那些希望将来从教的学生。

	上学期	学分	下学期	学分
Year 1 大一	Learning to Learn & ICT 信息时代的大学习方法	5	Economics 经济学	10
	Book-keeping 会计簿记	5	Business Information Systems 商业信息系统	10
	Personal Finance 个人金融	5		Writing skills 学术写作
	Quantitative Methods 统计方法	5	Financial Accounting 财务会计	5
	Business Management 商业管理	10	Management Accounting 2 管理会计 2	10
Year 2 大二	Financial Reporting 1 财务报表 1	10	Company Law & Governance 公司法与治理	10
	Management Accounting & Finance 管理会计与金融	10	Business Tax 营业税	10
	Computerised Accounts 会计信息化	5		Strategic Management 战略管理
	Law for the Business Environment 营商环境法	5	Advanced Management Accounting & Finance 高级管理会计与金融	10
Year 3 大三	Digital Business 电子商业	10	Auditing 审计	10
	Financial Reporting 2 财务报表 2	10		Business Finance 商业金融
	Business Finance 商业金融	5	Capital Gains Tax & VAT 资本利得税和增值税	5
	Capital Gains Tax & VAT 资本利得税和增值税	5		

后续课程:

- Higher Diploma in Business in Finance & Technology (FinTech)
- Masters of Arts in Accounting or Postgraduate Diploma in Accounting
- Master of Science in Management Practice

LYIT Bachelor of Accounting (Hons) Yr1 Course

莱特肯尼理工学院会计学荣誉学士 第一学年专业课

科目与授课学分/总学分		课程介绍
1	Learning to Learn & ICT 信息时代的大学学习方法	授 1 总 5 <p>This integrated department led module aims to develop the learners' inter personal and study skills for successful learning and for life with a focus on the learners' personal development. The module provides support for students during their transition into higher education. There is an emphasis on an introduction to writing in higher education, small group work, practical sessions, and extended induction to third level study. The key skills addressed in this module need also to be embedded and assessed in other modules to provide an all-inclusive first semester experience for the learner.</p> <p>本综合课程旨在发展学生的人际交往和学习技能，以实现成功的学习和生活，并侧重于学习者的个人发展。该课为学生过渡到大学生活提供支持。重点介绍大学学术写作、小组工作、实践会议，以及对大学学习的扩展介绍。该课中涉及的关键技能也需要嵌入到其他科目中并进行评估，以为学习者提供全面的大一第一学期体验。</p>
2	Book-keeping 会计簿记	授 2 练 1 总 5 <p>The purpose of this module is to provide students with a clear understanding of the role, function and basic principles of financial accounting and master the rules of double-entry bookkeeping.</p> <p>本课程使学生清楚地了解财务会计的作用、功能和基本原理，并掌握复式簿记的规则。</p>
3	Personal Finance 个人金融	授 2 总 5 <p>The purpose of this module is to provide students with an understanding of the nature and scope of personal financial management. It will allow learners to apply techniques to aid decision making for an individual.</p> <p>本课程使学生了解个人财务管理的性质和范围。它将允许学习者运用技术来帮助个人决策。</p>
4	Quantitative Methods 统计方法	授 3 总 5 <p>This module gives students an understanding of statistical variation, summary measures of variation, linear correlation and regression analysis, the Normal distribution, sampling and hypothesis testing.</p> <p>该课程使学生了解统计变化，变化的摘要度量，线性相关性和回归分析，正态分布，抽样和假设检验。</p>
5	Business Management 商业管理	授 6 总 10 <p>This module will provide learners with a basic understanding of the key functions of modern managers and a basic understanding of the key skills required by modern managers.</p> <p>本课程将使学习者对现代管理者的关键功能有基本的了解，并对现代管理者所需的关键技能有基本的了解。</p>
6	Economics 经济学	授 5 总 10 <p>本课程研究人和组织如何制定决策，以从其稀缺或有限的资源中获得最大的回报。首先向学生介绍微观经济学的基本原理，该原理涉及个人层面的决策，尤其是与需求和供应有关的决策；其次，宏观经济学则考虑情况或整个经济以及相关的问题，例如政府财政政策，金钱和银行业务。</p>
7	Business Information Systems 商业信息系统	授 3 总 10 <p>This module provides a foundational introduction to business information systems and applications. It gives the learner an insight into the central concepts within the field of IT management systems.</p> <p>本课程对业务信息系统和应用程序进行了基础介绍。它使学习者可以深入了解 IT 管理系统领域的中心概念。</p>
8	Writing skills 学术写作	授 1 总 5 <p>This module aims to develop the learners' reading, writing and research skills for successful learning and for life, and provides further support for students during their transition into higher education. It assists students to become more effective, confident and autonomous communicators in key skill areas of reading, writing, research, and reflection. There is an emphasis on small group work, practical sessions, and extended induction to third level study and academic literacy skills. The key skills addressed in this module need also to be embedded and assessed in other modules to provide an all-inclusive first year experience for the learner.</p> <p>本课程旨在培养学生的阅读、写作和研究技能，以帮助他们有效完成大学乃至终生学习。课程帮助学生在阅读、写作、研究和反思的关键技能领域成为更有效、自信和自主的沟通者。课程重点是小组工作、实践会议，以及对大学学习和学术素养技能的延伸。本课程中涉及的关键技能也需要嵌入到其他科目中并进行评估，以便为学生提供全方位的大学一年级体验。</p>
9	Financial Accounting 财务会计	授 3 总 5 <p>The purpose of this module is to provide students with a clear understanding of the role, function and basic principles of financial accounting. They also develop the ability to prepare financial statements for basic reporting entities in accordance with International Financial Reporting Standards (IFRSs).</p> <p>本课程的目的是使学生清楚地了解财务会计的作用、功能和基本原理。他们还具有根据国际财务报告标准 (IFRS) 为基本报告实体准备财务报表的能力。</p>

CNU - Bachelor of Management in Financial Management

成都东软学院 管理学学士财务管理专业

Faculty: Department of Business Management
商务管理系

Major: Financial Management (4-year bachelor degree program)
财务管理专业 (4 年制本科学位课程)

Bachelor of Management in Financial Management

National Framework: Undergraduate Bachelor

Duration: 4 years

Number of Places: Flexibile – 378 students enrolled in class 2019

Graduate careers typically include:

- Qualified Accountant (practice in China)
- Taxation, Banking, Financial Services

管理学学士财务管理专业

级别: 本科学士学位

学制: 四年

录取人数: 378 (2019)

毕业生就业方向:

中国执业会计师

税收, 银行, 金融服务

This degree programme is designed for students who wish to specialise in the area of accounting and finance. It will be of particular interest if students are considering a career with a more accounting orientation.

本学位专业课程为有志于从事会计、金融业的学生而准备。该专业主要偏向会计方向。

Dual Degree Programme

双学位课程计划

The current plan is to set up a Chinese-Irish dual degree programme at Chengdu Neusoft College, allowing Chinese students to complete their studies in the form of 2 + 2 (2 years in CNU, China + 2 years in LYIT, Ireland). After the students are admitted, they will study in CNU for the first and second academic years, and the content will cover all Chinese general education courses + all courses required by LYIT for Year 1. Students then go to Ireland to finish all LYIT Year 2 and 3 courses in their third and fourth academic year. Successful students graduated with bachelor's degrees from both universities.

目前的计划是在成都东软学院组建中-爱合作双学位课程, 允许中国学生以 2+2 (2 年在中国 CNU+2 年在爱尔兰 LYIT) 的形式完成学业。具体方式为学生被录取后, 第 1、2 学年在 CNU 修读, 内容为中国通识课程+LYIT Year 1 要求的全部课程; 第 3、4 学年在 LYIT 修读, 内容为 LYIT LYIT Year 2-3 要求的全部课程。顺利毕业的学生将会获发两所大学的学士学位。